
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kronika města Chomutova  

 

 

1973 

 

 
(dodatečný zápis) 
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Nedoplatky za 

teplo 

 

Na konci roku 1972 a v prvních měsících roku 1973 se do právě 

dokončených panelových domů č. p. 4445-4449 v Palackého ulici a na 

sídlišti Březenecká začali stěhovat noví nájemníci. Protože neplatili 

zálohy na dodávky tepla celoročně, ale až po nastěhování; a také proto, 

že část bytů byla obydlena později, vznikly při vyúčtování topné 

sezóny 1972-1973 těmto nájemníkům značné nedoplatky. Po několika 

měsících jednání rada MěstNV 24. srpna souhlasila s tím, že 

nájemníkům poskytne slevu a ztrátu ve výši 59 618 Kčs uhradí 

z rozpočtu města. 

 

 

 

 

 

Zahájení činnosti 

nové pošty 

v Palackého ulici 

 

V průběhu roku 1973 bylo ve všech přízemních prostorech 

atypických bloků panelových domů po obou stranách Palackého ulice 

v úseku mezi Žižkovým náměstím a zimním stadiónem dokončeno 

postupné rozmisťování nových provozoven obchodů a služeb. Mezi ně 

patřila i nová poštovní budova na rohu ulic Palackého a 28. října. 

 

 

 

 

 

 

 

Připomínky 

k činnosti   

n.p. VEROS 

 

V roce 1972 se mezi obyvateli Chomutova uskutečnila anketa, 

zaměřená na úroveň a kvalitu služeb, poskytovaných národním 

podnikem VEROS (Veřejné služby města Chomutova). Shromáždilo se 

celkem 157 odpovědí. Nejvíce připomínek (65) se týkalo praní a čistění 

šatstva; radiotelevizního opravárenství (32 – zde byly nejvíce 

kritizovány dlouhé dodací lhůty a kvalita oprav) a služeb na úseku 

kadeřnictví, holičství a pedikúry. Zástupci podniku seznámili 

s vyhodnocením ankety a přijatými opatřeními při řešení připomínek 

členy rady MěstNV na její schůzi 26. ledna. 
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Stížnosti, zaslané 

na MěstNV 

 

Tato schůze se zabývala i rozborem připomínek a stížností 

občanů, adresovaných městskému národnímu výboru. Za rok 1972 bylo 

podáno celkem 54 stížností. Nejvíce z nich se týkalo přidělování bytů; 

na špatné služby si na městském národním výboru stěžovali pouze čtyři 

lidé.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Stížnosti 

z veřejných a 

výborových schůzí 

občanských výborů 

 

Dalšími místy, kde mohli občané Chomutova uplatňovat svoje 

připomínky k děni ve městě, byly výborové a veřejné schůze osmdesáti 

občanských výborů. Na nich bylo v uplynulém roce podáno 502 

připomínek, které následně vyřizovaly jednotlivé odbory národního 

výboru. 

Největším počtem připomínek (celkem 344) se musel zabývat 

odbor komunálního hospodářství, služeb, dopravy a obchodu. Občané 

se stěžovali na kvalitu městské hromadné dopravy, rozkopané a 

poškozené chodníky a vozovky, nedostatečné osvětlení v některých 

ulicích, špatný úklid města, hygienu v obchodech a nedostatek prodejen 

na okrajích města a nových sídlištích.  

Druhá nejpočetnější skupiny připomínek se týkala bytového 

hospodářství – pomalého obsazování bytů, nedostatečné kontroly jejich 

užívání, deratizace, úklidu společných domovních prostor a držení psů 

v bytech. 
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Jednotný plán 

kulturně výchovné 

činnosti 

 

 

 

 

 

Hodnocení   

a rok 1972 

 

 

 

 

 

 

 

 

Cíle na rok 1973 

Počátek každého roku je obdobím bilancování i plánování. 

Právě proto věnovala rada MěstNV na schůzi 26. ledna pozornost také 

vyhodnocení jednotného plánu kulturně výchovné činnosti za roku 

1972 a přípravě tohoto plánu na roku 1973. 

Při hodnocení uplynulého roku plán konstatoval, že se oproti 

dřívějším letům snížil počet koncertů a vystoupení cizích „beatovvých 

skupin a džezových orchestrů“, protože vlna zájmu o „beatovou hudbu 

přesáhla svůj vrchol a mládež si vybírá jen dobré soubory a zpěváky“. 

Odboru školství a kultury MěstNV vzrostla agenda, neboť v roce 1972 

na něj byla převedena pravomoc v polování všech kulturních programů 

a vystoupení. 

Hlavní cíle kulturně výchovné činnosti na rok 1973 byly podle 

přijatého plánu zapojení maxima občanů do procesu, v němž celé 

prostředí působí v socialistickém duchu a jejich získávání pro veřejnou 

politickou práci. V oblasti ochrany památek pak plán předpokládal 

dokončení seznamu památek, na kterém již několik let pracoval Státní 

ústav památkové péče a ochrany přírody a zavedení podmínek trvalé 

péče o chomutovské pomníky a sochy. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nové tarify 

městské hromadné 

dopravy 

ČSAD, n. p. Ústí nad Labem, dopravní závod 404 Chomutov se 

sídlem v Prunéřově, provozoval v Chomutově šest linek městské 

hromadné dopravy: 

1. Domovina – Údlice – Všehrdy 

2. Zátiší – Droužkovice 

3. U kapličky – Mostecká ulice 

4. nádraží ČSD - město 

5. Domovina – poliklinika 

6. n. p. Povodí Ohře – poliklinika 

7. Březenecká – mlékárna 

 

Na všech linkách by měl platit nový jednotný tarif 1 Kčs za jednu jízdu 

bez přestupu; doplněný o možnost zakoupení měsíčních jízdenek 

(žákovské za 20 Kčs, jednotraťové za 30 Kčs a síťové jízdenky na 

všechny linky za 40 Kčs). Rada MěstNV začala tento návrh 

projednávat 26. ledna, ale během roku 1973 k žádnému definitnímu 

rozhodnutí nedospěla. 



 V 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Projekt stavebního 

depa a střediska 

veřejné zeleně 

technických služeb 

 

Podle původních plánů měl mít Chomutov po dokončení 

výstavby sídlištní aglomerace mezi Březeneckou a Jirkovem v roce 

1980 cca osmdesát tisíc obyvatel. Na tuto situaci se s předstihem 

připravovaly Technické služby města Chomutova. 26. ledna rada 

MěstNV schválila záměr projektového úkolu na výstavbu stavebního 

depa a střediska veřejné zeleně na pozemku bývalé výstavby 

stavebního dvora městského bytového podniku v ulici Na Moráni (za 

hřbitovem, mezi železniční vlečkou do VTŽ a plynovou redukční 

stanicí, jehož investiční náklad měl dosáhnout částky jeden a tři čtvrtě 

milionu korun. 23. března pak rada odsouhlasila tento záměr jako 

investiční akci. Stavba měla být zahájena v srpnu 1973 a dokončena 

v květnu 1975. 

 

 

 

 

Návštěva ministra 

zdravotnictví 

 

8. února navštívil Chomutov ministr zdravotnictví České 

socialistické republiky Jaroslav Prokopec. V doprovodu městských a 

okresních funkcionářů si prohlédl chomutovsku polikliniku a 

nemocnici. 

 

 

 

 

 

Celková hodnota 

majetku města 

Chomutova 

 

Podle výsledků inventarizace, provedené finančním odborem, 

činila k 31. prosinci 1972 hodnota veškerého městského majetku 

(základních prostředků, drobných a krátkodobých předmětů a staveb), 

jak národního výboru, tak i jím řízených podniků, jeslí, mateřských 

školek a škol celkem 260 000 421 Kčs. Rada MěstNV se s výsledky 

provedení inventarizace seznámila 9. února. 
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Připomínky ke 

službám 

obchodních 

organizací 

 

Téhož dne pokračovala rada MěstNV ve vyhodnocování anket 

z předešlého roku. Tentokrát se zaměřila na připomínky a náměty ke 

službám jednotlivých obchodních organizací. Nejvíce stížností bylo 

k nevyhovující síti prodejen, špatnému zásobování obecně a 

zásobování masem zvlášť, kvalitě pečiva, hygieně prodeje a neochotě 

prodávajících. Většinu z těchto věcí nebylo možné odstranit 

jednorázově a odbor komunálního hospodářství, služeb, dopravy a 

obchodu měl proto čtvrtletně kontrolovat stav vyřizování těchto 

připomínek a realizování námětů z ankety. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Rozpočet  

na rok 1973 a  

celoměstský 

závazek 

 

V úterý 20. února se v ZK VTŽ od devíti hodin ráno konalo 

plenární zasedání městského národního výboru. Hlavním bodem jeho 

jednání byl rozpis plánu a rozpočtu na rok 1973. Podle navrhovaného 

rozpočtu měl městský národní výbor v tomto roce hospodařit 

s vyrovnaným rozpočtem, jehož příjmová i výdajová částka dosahovala 

stejné sumy – 70 929 000 Kčs. Součástí plánu bylo i podrobné 

rozepsání celoměstského závazku pro společenské organizace, 

střediska služeb, podniky, závody, mateřské školky, školy a občanské 

výbory. 

 

 

 

 

 

 

 

Plán investičních 

akcí Z 

 

23. února věnovala rada MěstNV pozornost finančnímu a 

materiálovému zajištění investičních akcí Z. Do nich byly na roku 1973 

mimo jiné zahrnuty výstavba hřiště v Mostecké ulici, úpravy stadionu 

Družba, oprava jeviště a výstavba kiosků v letním kině, zřízení 

parkoviště u Kamencového jezera, demolice staré zástavby v Hálkově a 

Bezručově ulici a postavení hřiště na minigolf (rovněž u Kamencového 

jezera, výběr místa projednala rada MěstNV 27. dubna).  
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Oslavy Dne 

sovětské armády a 

námořních sil 

 

V rámci oslav Dne sovětské armády a námořních sil byly 

v pátek 23. února ve tři hodiny odpoledne položeny věnce 

k památníkům v městském parku a na hřbitovech v Chomutově 

(Beethovenova ulice) a Horní Vsi (ulice Elišky Krásnohorské). U 

každého pomníku stála čestná stráž (dva vojáci, dva příslušníci Sboru 

národní bezpečnosti a dva členové Lidových milicí). Kladení věnců se 

zúčastnili čtyřčlenné delegace z organizací a závodů v Chomutově; 

s účastí školních dětí politicko-organizační zabezpečení oslav 

nepočítalo. 

 

 

 

 

Obnovení činnosti 

filmového klubu 

 

Promítnutím polského filmu „Tvůj bratr Ábel“ obnovil 28. 

února svoje aktivity chomutovský filmový klub. Založen byl 29. ledna 

1964 po předchozí několikaměsíční propagaci; a na přelomu šedesátých 

a sedmdesátých let jeho činnost dočasně ustala. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Komplexni rozbory 

hospodaření  

za rok 1972 

 

Podstatnou část schůze 9. března strávili členové rady MěstNV 

projednáváním komplexních rozborů hospodaření za uplynulý rok 

1972. Zabývali se jak hospodařením samotného městského národního 

výboru, tak i jím řízených organizací a podniků. Rok 1972 byl pro 

všechny z nich úspěšný, protože se jim podařilo nejen splnit, ale i 

překročit plánované příjmy a ukazatele výkonnosti. Splněn nebyl plán 

účelové investiční výstavby národního výboru – prodlužovala se 

výstavba školy v Hornické ulici, hotelové přístavby u zimního stadionu 

a městských lázní.  
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Péče o důchodce 

v roce 1972 

 

Bilanční charakter mělo i zhodnocení celoroční práce 

s důchodci, jímž se rada MěstNV zabývala na téže schůzi. Důchodci 

tvořili asi osminu obyvatel čtyřicetitisícového Chomutova. Protože 

město nemělo jídelnu pro důchodce, zajišťoval jejich stravování n. p. 

Restaurace Kadaň ve svých provozovnách Severka, Jitřenka a 

v bufetech na Žižkově náměstí a v hotelu Royal; ani jedna z nich ale 

nebyla schopna zajistit podávání dietních jídel. Potřebných důchodcům 

pomáhala městským výborem placená pečovatelská služba, v níž 

pracovaly čtyři ženy. Důchodci měli padesátiprocentní slevu na některé 

filmy a od roku 1970 se pořádala filmová přestavení pro důchodce: 

každé pondělí odpoledně v kině Praha s jednotným vstupným 2 Kčs a 

se pro každý pátek odpoledne v kině Oko, kde se promítaly širokoúhlé 

filmy  za 3 Kčs. 

 

 

 

 

 

 

Přijetí vzorných 

pracovnic u 

příležitosti MDŽ 

 

Při příležitosti Mezinárodního dne žen přijali 9. března ve čtyři 

hodiny odpoledne v obřadní síni národního výboru přestavitelé města 

55 vzorných pracovnic a funkcionářek. Po zápisu do pamětní knihy, 

shlédnutí kulturního vystoupení a projevu předsedy Městského výboru 

KSČ Jiřího Koloveckého následovala v zasedací síni národního výboru 

beseda s představiteli města, pohoštění a předání upomínkových 

předmětů. 
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Ustanovení SZK 

Dolu Jan Šverma 

 

17. března se konala ustavující konference Sdruženého 

závodního klubu (SZK) Dolu Jan Šverma. Do této doby působil jako 

samostatný závodní klub jmenovaného dolu; jako sdružený závodní 

klub byl podle nových statut „společenským střediskem … pracujících 

národního podniku Doly V. I. Lenina Komořany a občanů města 

Chomtuova“ a na jeho činnosti a hospodářském zajištění se přímo 

podílely jako zúčastněné organizace podnikový výbor ROH DVIL 

Komořany a městský národní výbor v Chomutově. 23. března schválila 

rada MěstNV zprávu o založení sdruženého klubu, jeho statuta a plán 

práce na rok 1973. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jarní úklid města 

 

23. března projednala rada MěstNV úklid veřejných prostranství 

města. Konstatovala, že zima byla mírná a nekladla žádné mimořádné 

nároky na úklid chodníků a údržbu vozovek. K posypu se proto 

používaly pouze chemické prostředky Tonacal a Kalkosan; zásoby 

inertního posypového materiálu (písek a škvára) zůstaly nedotčeny. 

Jarní úklid byl zahájen12. března a měl skončit 21. dubna. Provádělo 

jej dvanáct kropicích vozů, čtyři samosběrné čistící automobily, čtyři 

multikáry, tři nákladní auta a čtyři traktory.  

 

 

 

 

 

 

 



 X 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Opožďování 

investičních akcí 

VEROSu a 

bytového podniku 

 

23. března se rada MěstNV také seznámila se stavem 

investičních akcí dvou městských podniků. Veřejné služby začaly roce 

1970 s výstavbou nového autoservisu. Generálním dodavatelem stavby 

byla organizace UNIVERSAL Teplice, závod Krušnosport Chomutov. 

Z celkového rozpočtového nákladu 6 656 000 Kčs, bylo do roku 1972 

prostavěno pouze dva a půl miliónu korun, takže bylo zřejmé, že 

autoservis nebude dokončen ani v roce 1973. 

Opožďovala se také výstavba stavebního dvora Bytového 

podniku města Chomutova, zahájená v roce 1971, především kvůli 

průtahům s připojením elektrického vedení a dodáním kompletní 

stavební dokumentace Do skluzu také dostalo zřízení prodejny 

Odbytového sdružení papírenského průmyslu v Příční ulici č. p. 26, 

která měla být otevřena v zimním období 1972-1973. Práce ale začaly 

až v prosinci 1972 a měly pokračovat po celý rok 1973. 

 

 

 

Spolupráce 

s Městským 

výborem Národní 

fronty 

Národní fronta v Chomutově sdružovala devatenáct organizací 

– politické strany, mládežnické, tělovýchovné a zájmové organizace. 

Rada MěstNV 23. března schválila smlouvu o spolupráci s Městským 

výborem Národní fronty v letech 1973-1976. 

 

 

 

 

 

 

 

Plnění plánu a 

rozpočtu za rok 

1972 

 

 

 

 

 

 

Omezení 

kriminality 

 

29. března od devíti hodin se v Závodním klubu VTŹ sešlo 

plenární zasedání městského národního výboru. Jeho účastníci 

vyslechli a schválili zprávu o plnění plánu roku 1972 v hospodářstvích, 

řízených chomutovským národním výborem a zprávu o rozpočtovém 

hospodaření národního výboru v tomto roce. Oproti původně 

plánovanému vyrovnanému rozpočtu ve výši 57 553 000 Kčs se 

příjmová i výdajová stránka zvýšila téměř o třetinu (příjmy dosáhly 

částky 75 122 000 Kčs a výdaje 73 890 000 Kčs. 

Dále poslanci národního výboru schválili „Soubor opatření 

k omezení kriminality a k ochraně veřejného pořádku ve městě do roku 

1975“, podle něhož se měla věnovat zvláštní pozornost boji proti 

alkoholismu, hospodářské kriminalitě a majetkové delikvenci. 



 XI 

 

 

 

 

 

 

 

Inspekce veřejného 

pořádku 

 

Plenární zasedání také 29. března schválilo organizační řád 

chomutovské Inspekce veřejného pořádku (IVP). IVP byly zřizovány 

podle § 6, odst. 5 zákona o národních výborech č. 69/1967 Sb. ve znění 

zákona č. 146/1971 Sb. a směrnic Ministerstva vnitra ČSR ze dne 28. 

dubna 1972 ve všech městech s více než 40 000 obyvatel k zabezpečení 

místních záležitostí veřejného pořádku. IVP začala v Chomutově 

působit od 1. května, měla čtyři až pět členů z řad důchodců- bývalých 

příslušníků VB. Zpráva o činnosti IVP byla předložena radě MěstNV 5. 

října. 

 

 

 

 

 

 

Zdravotní 

středisko 

v Jiráskově ulici 

 

V dubnu bylo otevřeno nově postavené zdravotní středisko 

v Jiráskově ulici. Toto středisko jako první zahájilo období 

decentralizace poskytování zdravotní péče v Chomutově, sloučené 

v polovině padesátých let do jediné polikliny v Puškinově ulici. Na 

přelomu šedesátých a sedmdesátých let se město početně i územně 

rozrostlo natolik, že soustředění veškeré ambulantní lékařské činnosti 

péče do jednoho místa se ukázalo být neúnosné. 

 

 

 

 

 

Celoměstský jarní 

úklid 

 

V sobotu 7. dubna se část občanů Chomutova zapojila do 

celoměstské směny, zaměřené na jarní úklid. Brigády organizovaly 

občanské výbory, společenské organizace a výrobní podniky a 

organizace.  

 

 

 

 

 

 

Nové prodejny 

 

13. dubna se rada MěstNV věnovala kontrole plnění úkolů 

k odstranění nedostatků v oblasti služeb (těmi se zabývala 9. února). 

Z předložené zprávy vyplynulo, že v době mezi únorem a dubnem byly 

otevřeny dvě prodejny průmyslového zboží v Zengerově ulici a těsně 

před dokončením byla samoobsluha Luna. 
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Okresní konference 

KSČ 

 

14. a 15. dubna se v Závodním klubu VTŽ konala okresní 

konference Komunistické strany Československa. Vedoucím 

tajemníkem OV KSČ byl znovu zvolen Karel Hanyk, tajemníky Václav 

Šedivý, Václav Brožka, Jaromír Laibl a Jindřich Liška.; předsedkyní 

okresní kontrolní a revizní komise Irena Marešová. 

 

 

 

 

 

Položení věnců 

k pomníku  

V. I. Lenina a 

filmové představení 

 

19. dubna byl slavnostním položením věnců k pomníku V. I 

Lenina a připomenutím 103. výročí jeho narození zahájen cyklus 

májových oslav. Výročí Leninova narození bylo následující den 

věnováno i promítaní sovětského filmu „Bilý pták s černými křídly“ 

(od 19.00 hod. v kině Oko). Ideové pojetí a politicko-organizační 

zabezpečení květnových oslava projednala rada MěstNV 9. března a 

13. dubna. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tematická 

prověrka 

chomutovských 

restaurací 

 

24. dubna byla zahájena několikatýdenní tematická prověrka 

v deseti vybraných provozovnách n. p. Restaurace Chomutov. Zjistila, 

že u některých provozoven nejsou budovy v dobrém stavebním stavu, 

jejich interiéry by potřebovaly vymalovat a mají neudržovaná či 

hygienicky nevyhovující WC. Většina těchto nedostatků se týkala 

restaurací Kotva, Beseda, Na růžku, Na rozcestí, Sokolovna, Slovanka, 

Severka a nádražní restaurace. Rada MěstNV, které se s výsledky 

prověrky seznámila 20. července, konstatovala, že nápravu zjištěných 

nedostatků musí zařídit zřizovatel n. p. Restaurace, Okresní národní 

výbor Chomutov. 
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Městské lázně a 

hotel u zimního 

stadiónu 

 

Dlouhodobě neutěšená situace panovala ve výstavbě dvou 

veřejných objektů. Prvním z nich byly městské lázně, které se začaly 

stavět koncem roku 1969 a kvůli průtahům, zaviněným špatnou 

kvalitou prací, měly být dokončeny až v prosinci 1976. Druhým byla 

přístavba hotelu k zimnímu stadionu. Ta byla zahájena rovněž na konci 

roku 1969 a její původní termín dokončení (prosinec 1972) byl posunut 

o další rok. Zprávu o současném stavu obou staveb vyslechla rada 

MěstNV 27. dubna. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Školní stravování 

 

Zprávy o prověrkách funkce mateřských škol a o stravování ve 

školních jídelnách, předložené radě MěstNV 27. dubna ukázaly, že 

největší slabinou stravování je neschopnost obchodních organizací 

zajistit požadované dodávky masa a zeleniny. V Chomutově bylo v této 

době v provozu pět školních jídelen a ve třech z nich počet strávníků 

převyšoval jejich kapacitu. Jako částečné opatření k nápravě některých 

nedostatků byl přijat a schválen „Organizační řád školních stravoven 

v Chomutově“. 

školní jídelna kapacita strávníci určena pro školy 

1. ŠJ, Engelsova 320 700 1., 8. a 10. ZDŠ 

2. ŠJ, Na příkopech 600 800 2. a 3. ZDŠ, 1. ZŠ, 

gymnasium 

3. ŠJ, Havlíčkova 800 600 9. a 6. ZDŠ 

4. ŠJ, Cihlářská 400 500 11. ZDŠ, 2. ZŠ 

5. ŠJ, Kadaňská 500 400 4. a 5. ZDŠ 

 

 

 

 

 

 

Lampiónový 

průvod 

 

30. května večer se žáci chomutovských škol zúčastnili 

lampionového průvodu. Cílem jeho tří proudů, jež vyšly z centra města, 

od Severky a z prostoru Kadaňské ulice, bylo letní kino, kde po 

promítání krátkých veseloherních filmů následoval ve 21. 15 hod. 

ohňostroj. 

 



 XIV 

 

 

 

 

 

 

 

1. máj 

 

Prvomájový den začal mezi šestou a sedmou hodinou raní 

budíčkem, který po celém městě obstarávaly tři dechové hudby 

kapelníků Tona, Holečka a Klára. Obyvatelé i školní žactvo se sešli na 

hlavním chomutovském náměstí před tribunou, ozdobenou heslem 

„Proletáři všech zemí spojte se“, kde v deset hodin započala 

manifestace. Hlavní projev pronesl Jan Kříž, místopředseda Ústředního 

výboru Národní fronty a tajemník Ústřední rady odborů. Manifestaci 

ukončila přehlídkou sportovců a alegorických vozů. Na závěr 

slavnostního dne byly ve všech chomutovských závodních klubech 

uspořádány taneční veselice. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Oslavy osvobození 

Československa 

 

Při oslavách 28. výročí osvobození Československa byly 4. 

května ve tři hodiny odpoledne položeny věnce k hrobům sovětských 

vojáků na obou chomutovských hřbitovech a v městském parku a v šest 

hodin večer se v kině Praha konalo slavnostní představení filmu „Dny 

zrady“, které se zúčastnila i delegace jeho tvůrců. 

Oslavy vyvrcholily vojenskou přehlídkou a přísahou vojenských 

nováčků 9. května od devíti hodin v prostoru Palackého ulice. O dva 

dny později konstatovala na jednání rady MěstNV tajemnice Libuše 

Dvořáková, že celkové náklady na květnové oslavy se budou 

pohybovat okolo 160 000 Kčs. Vyhodnocení průběhu oslav provedla 

rada MěstNV 25. května. 

 

 

 

 

 

„Čestné uznání 

vlády ČSR I. 

stupně“ pro 

Chomutov 

 

23. května proběhl v obřadní síni národního výboru slavnostní 

zápis do pamětní knihy města Chomutova, dokumentující skutečnost, 

že vláda České socialistické republiky udělila městu čestné uznání I. 

stupně. Poté od 19.00 hod. následoval v ZK VTŽ společenský večer 

s divadelním představením a taneční zábavou pro pozvané funkcionáře 

a poslance. 
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Hospodářská 

činnost městských 

podniků za první 

čtvrtletí 

 

 

25. května se rada MěstNV podrobně zabývala výsledky 

hospodářské činnosti podniků, řízených národním výborem za první 

čtvrtletí roku 1973. Konstatovala, že u všech podniků „bude nutno 

zabezpečit hlubší působení komplexní socialistické racionalizace na 

plnění hospodářských výsledků“. 

 

 

 

 

 

 

Zásobování 

Chomutova teplem 

 

S velkým předstihem se městský národní výbor a bytový podnik 

začal připravovat na topnou sezónu 1973-1974. 8. června rada MěstNV 

provedla kontrolu plnění úkolů, týkajících se údržby kotelen a 

teplovodních potrubí a projednala výhledové řešení teplofikace 

Chomutova v období následujících pěti let, kdy by měla být odstavena 

většina lokálních kotelen a město by mělo být zásobováno teplem 

z tepláren VTŽ  (v Chomutově) a v Komořanech. 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Činnost závodních 

klubů ROH 

 

V Chomutově působily tři závodní kluby ROH. Největší z nich 

ZK VTŽ, který v roce 1972 na 600 000 návštěvníků. V jeho činnosti 

převládalo pořádání divadelních představení a koncertu. ZK ČSD 

v Jiráskově ulici naopak pořádal většinou jen taneční zábavy a více 

podporoval zájmovou uměleckou činnost (ochotnické divaldlo, 

výtvarný kroužek a kroužek společenského tance). Sdružený závodní 

klub Dolu Jan Šverma (SZK DJŠ) na chomutovském náměstí se 

zaměřoval na mládež a užší okruhy zájemců (např. Kruh přátel hudby, 

amatérský film, recitace nebo kouzelnický Ilusion klub). Při 

projednávání zprávy o jejich činnosti 8. června rada MěstNV schválila 

podmínky pro plánované zřízení kinokavárny v SZK DJŠ a od všech 

závodních klubů požadovala „aktivnější přístup k plnění úkolů 

Jednotného plánu kulturně výchovné činnosti města“. 

 

 



 XVI 

 

 

 

Okresní mírová 

slavnost 

V sobotu 15. června se v letním kině a na Kamencovém jezeře 

konala okresní mírová slavnost. V kulturním programu vystoupili mj. 

hudební skupina Mustangové, Ljuba Hermanová, Milena Zahrynovská 

a Viktor Sodoma. Po setmění byl promítán sovětský film „Rozloučení 

s Petrohradem“. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Doplňovací volby 

do národního 

výboru 

 

15. a 16. června se konaly doplňovací volby do městského 

národního výboru ve dvou obvodech. Ve volebním obvodu č. 65 

(zahrnoval ulice Rudé armády, Husova, Václavská, Havlíčkova, 

Jiráskova, Kostnická a Erbenova) rezignoval ze zdravotních důvodů 

dosavadní poslanec Jaroslav Duda; volební obvod č. 82 byl vytvořen 

nově na sídlišti Březenecká z č. p. 4450-4464. Ve volebním obvodě č. 

65 byl zvolen poslancem Jiří Mališ; v obvodě č. 82 Miroslav Hyka.  

Politicko-organizační zabezpečení voleb projednala rada MěstNV 25. 

května.Na plénu národního výboru 21. června složily oba dva 

poslanecký slib, J. Mališ byl zvolen jako uvolněný místopředseda 

MěstNV a M. Hyka zařazen do komise výstavby. 

 

 

 

 

 

 

Plénum MěstNV 

 

21. června se v osm hodin ráno sešlo v Závodním klubu VTŽ 

plénum městského národního výboru. Uvolnilo z funkce místopředsedy 

MěstNV Jindřícha Lišku, který zvolen tajemníkem OV KSČ pro věci 

ideologické. Hlavní referát, přednesený na tomto plénu, se týkal kvality 

obchodu a služeb; kromě toho ještě jeho účastníci schválili plán práce 

výboru lidové kontroly městského výboru na druhé pololetí roku 1973. 

 

 

 

Výjezdní schůze 

rady MěstNV 

 

 

Prodej domu č. p. 

2985 

 

Schůze rady MěstNV, konaná 22. června, byla výjezdní. 

Členové rady při ní navštívili úpravnu vody na III. mlýně a Kamencové 

jezero. Před odjezdem ještě zkontrolovali plnění usnesení z minulých 

schůzí rady a odsouhlasili prodej domu č. p. 2985 v Jiráskově ulici, 

patřícího původně do fondu Bytového podniku města Chomutova. 
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Mistrovství ČSR v 

mototuristice 

 

V pátek a sobotu 29. a 30. června se v Chomutově uskutečnilo 

mistrovství Československé socialistické republiky v mototuristice, 

kategorie cestovních automobilů. Zúčastnilo se jej sto deset posádek, 

které absolvovaly páteční noční a sobotní denní závod. V kategorii 

jednotlivců se vítězem stala posádka Vlastimila a Jiřiny Šrejmových 

z Automotoklubu Krásná Lípa; v družstvech zvítězilo první družstvo 

Severočeského kraje. Vyhlášení vítězů a předání cen se konalo 

v sobotu večer v Závodním klubu ČSD. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nedostatečná 

údržba městského 

bytového fondu 

 

Od června do srpna probíhala v Chomutově prověrka účelného 

a hospodárného vynakládání finančních prostředků městského 

bytového podniku na opravy a údržbu bytového fondu, prováděná 

výborem lidové kontroly městského národního výboru. S jejími 

výsledky se 26. října seznámila rada MěstNV, která konstatovala, že 

bytový podnik v plném rozsahu nezabezpečuje provádění preventivních 

prohlídek bytového fondu a že stále trvá nepříznivý stav v zajišťování 

kapacit na opravy bytového fondu a že zvláště nedostatečně jsou 

zajišťovány opravy domovních střech. 

 

 

 

 

Nová prodejna 

květin 

 

V červenci byla v právě dokončeném samostatně stojícím 

objektu č. p. 4427 u nákupního střediska Luna v Jiráskově ulici v Horní 

Vsi otevřena květinová síň. 
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Současný stav a 

plány rozvoje 

rozvodných sítí 

 

 

 

 

 

 

 

 

Činností 

občanských výborů 

za první pololetí 

 

20. července vyhodnotila rada MěstNV výsledky společného 

jednání s vedením n. p. Severočeské energetické závody Děčín, 

rozvodný závod Chomutov, a n. p. Severočeské plynárny, závod 

Chomutov o zhodnocení současného stavu rozvodných sítí a projednání 

plánu a dalších směrů činnosti do roku 1975 a s výhledem do roku 

1980. 

Dále vyhodnotila činnost občanských výborů za první pololetí 

roku 1973 a konstatovala, že občanské výbory pomáhají již tradičně při 

jarním a podzimním úklidu města. Další aktivity občanských výborů se 

odehrávaly v rámci svépomocných akcí (opravy dětských hřišť) a akcí 

„Z“ (v roce 1973 to byla stavba areálu zdraví u koupaliště na 

Domovině), při kterých byla zapotřebí odborná spolupráce a nasazení 

těžkých stavebních strojů. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kamencové jezero: 

odstraňování 

nedostatků a plán 

dalšího rozvoje 

 

V návaznosti na své červnové výjezdní zasedání rada MěstNV 

20. července zkontrolovala odstraňování nedostatků na Kamencovém 

jezeře (opravy zábradlí, podlahy a schůdků na molu, dodávky užitkové 

vody pro skluzavky); a současně také projednala výhledový plán 

rozvoje a postupné rekonstrukce areálu. Hlavní molo muselo být 

zrekonstruováno; v areálu loděnice měla být zřízena sauna; vstup do 

chatového tábora z ulice Tomáše ze Štítného měl být zrušen a nahrazen 

příjezdem z ulice Krátká podél oplocení letního kina a sudový tábor 

měl uvolnit místo autokempinku. 7. prosince pak podnik veřejných  

služeb města Chomutova předložil radě MěsttNV kontrolní zprávu, 

podle které se mu podařilo zajistit jako generálního dodavatele pro 

rekonstrukci Kamencového jezera Okresní stavební podnik s tím, že 

k rekonstrukci dojde po roce 1975. 

 

 

 



 XIX 

 

 

 

 

 

 

 

Stěhování 

techických služeb. 

 

V letních měsících byla dokončena výstavba první části nového 

stavebního dvora Technických služeb města Chomutova v ulici Na 

Moráni a během srpna a září se do nových objektů přestěhovaly 

provozovny, sklady a dílny technických služeb z areálu bývalého 

řádového domu kongregace sester sv. Kříže v dnešní Palackého ulici. 

Harmonogram tohoto stěhování schválila rada MěstNV již 23. března. 

 

 

 

 

 

 

Kritický stav 

životního 

prostřední 

 

24. srpna věnovala rada MěstNV pozornost otázce životního 

prostředí a přijala usnesení, že „stav životního prostředí ve městě 

Chomutově a okolí vzhledem ke stále se zhoršujícímu ovzduší se 

dostává na krajní mez únosnosti a komplikuje další hospodářský rozvoj 

města“. Ke snížení emisí mělo přispět i zrušení parního provozu na 

železnici do konce roku 1978, zrušení lokálních kotelen (po dokončení 

horkovodu z Komořan) a demolice staré zástavby. 

 

 

 

 

 

Domovní řád města 

Chomutova 

 

24. srpna se rada MěstNV poprvé seznámila s „Domovním 

řádem města Chomutova“, který její členové obdrželi 

k připomínkování. Znovu jej pak projednala 23. listopadu s tím, že by 

měl být vydán a vstoupit v platnost ke dni 31. března 1974. 

 

 

 

 

 

Otevření základní 

školy v Hornické 

ulici 

 

Na začátku nového školního roku, v pondělí 3. září, byla 

zahájena výuka v 7. základní škole v Hornické ulici č.p. 4387, kterou 

postavil Okresní stavební podnik Chomutov. K vybavení školy patřil 

plavecký bazén – vůbec první kryté a vyhřívané koupaliště 

v Chomutově. 
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Kontrola plánu 

práce za I. pololetí 

 

Na mimořádné schůzi 4. září projednala rada MěstNV plnění 

plánu města a jím řízených podniků a organizací za první pololetí roku 

1973 a zjistila, že oproti prvnímu čtvrtletí došlo u hospodářských a 

rozpočtových organizací k podstatnému zlepšení při plnění 

jednotlivých ukazatelů. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Plenární zasedání  

 

Stejným tématem se zabývalo i plenární zasedání městského 

národního výboru, které se sešlo 25. září od půl deváté ráno 

v Závodním klubu VTŽ.  

Kromě toho jeho účastníci vyslechli zprávu o plnění 

celoměstského závazku za I. pololetí (vytvořit díla v hodnotě 

33 747 000 a odpracovat 2 091 000 hodin), který byl ke dni 10. září 

splněn na 85 %.  

Předmětem bilancování se stalo i pololetní plnění jednotného 

plánu kulturně výchovné činnosti, který kritizoval kulturní činnost 

Sdruženého závodního klubu Dolu Jan Šverma. Ten v druhém pololetí 

plánoval pouze čtvrteční a páteční kluby mládeže (s tancem), sobotní 

tančení zábavy a nedělní čaje. Kromě pátečního studentského klubu 

s reprodukovanou hudbou hráli v ostatních dnech k tanci chomutovské 

skupiny Delfíni a Víčka.  

Na závěr schválili účastníci plenárního zasedání „Rezoluci na 

podporu boje chilského lidu“, kterou odeslali na ministerstvo 

zahraničních věcí. 

 

 

 

 

 

Rozpočet na rok 

1974 

 

5. října vzala rada MěstNV na vědomí návrh plánu a rozpočtu 

na rok 1974 pro Chomutov a hospodářské organizace, řízené městským 

národním výborem. Návrh rozpočtu činil na straně příjmové i výdajové 

63 069 000 Kčs. 

 

 



 XXI 

 

 

Pojmenování tří 

chomutovských 

ulic 

 

 

 

Prodej domu č. p. 

2214 

Ve stejný den (tj. 5. října) rozhodla rada MěstNV:  

a) o pojmenování tří chomutovských ulic (komunikační spojka 

mezi ulicemi Tomáše ze Štítného a Slovenského národního povstání 

s č. p. 3070, 4215 a 4216 dostala název Bezejmenná; komunikace na 

budovaném sídlišti s č. p. 4450-4464 a 4470-4475 byla pojmenována 

Březenecká; a další ulice v tomto sídlišti, kde nově dokončené domy 

dosud neměly popisná čísla, dostala název podle Emila Uhra; a  

b) o prodeji domu č. p. 2214 na Kadaňské ulici. 

 

 

 

 

 

Mistrovství ČSR ve 

společenském tanci 

 

19. a 20. října se v závodním klubu chomutovských válcoven 

konalo mistrovství České socialistické republiky ve společenském 

tanci. Účast na něm přijalo 76 tanečních párů. V třídě „A“ standartních 

i latinskovamerických tanců zvítězili Jitka Brožková a Eduard Kozlík; 

v třídě „M“ Eva Vopatová a Dobromil Nováček. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Doplňovací volby 

 

 

19. října se konaly doplňovací volby ve volebním obvodě č. 21, 

kvůli rezignaci poslankyně Martínkové a v novém volebním obvodu č. 

83 na sídlišti Březenecká. Jejich politicko-organizační zabezpečení 

schválila rada MěstNV 14. září (Původně se měly konat i v novém 

volebním obvodu č. 84 na sídlišti Březenecká, na základě usnesení 

městské volební komise z 18. října byly ale zrušeny.) Ve volebním 

obvodu č. 21 byl zvolen ing. Pavel Krůbl; v obvodu č. 83 František 

Materna.  

 

 

 

 

 

 

Vyhláška o chovu 

drobného zvířectva 

 

26. října jednala rada MěstNV o návrhu vyhlášky o chovu 

drobného zvířectva na území města. Vyhláška rozdělovala oblast 

Chomutova na tři zóny: zónu povoleného chovu (bylo možné chovat 

v určeném počtu králíky, kozy, holuby, vepře, kachny, slepice, husy, 

krůty, perličky a ovce; zónu omezeného chovu (povoleni pouze králíci, 

slepice a holubi); a vnitřní město, kde byl chov všech zvířat zakázán. 
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Splnění 

celoměstského 

závazku 

 

Ke dni 25. října byl splněn celoměstský závazek na rok 1973.  

Byla vytvořena díla v hodnotě 33 814 805 Kčs; odpracováno 2 091 649 

hodin a sebráno 1 871 068 kg sběrných surovin (ponejvíce starého 

papíru a železa). Rada MěstNV to konstatovala na svém zasedání, které 

se uskutečnilo o den později. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kulturně osvětová 

činnost městské 

správy kin 

 

Rok 1973 byl prvním rokem, kdy po několika letech byla 

v provozu všechna tři chomutovská kina (na konci šedesátých let byla 

provedena komplexní rekonstrukce kina Oko, pak postupně za sebou 

následovaly důkladné adaptace kina Svět a kina Praha). 40% 

celovečerních filmů, které se od ledna do září v Chomutově promítaly, 

bylo z kapitalistických zemí, 60% ze socialistických. Kromě 

celovečerního promítání byla pořádána školní představení a představení 

pro důchodce. Kulturně osvětovou činnost městské správy kin 

vyhodnotila rada MěstNV 26. října. 

 

 

 

 

 

 

 

Plenární zasedání 

 

31. října se od 9 do 17 hodin konalo v Závodním klubu VTŽ 

plenární zasedání národního výboru. V jeho úvodu složili slib dva noví 

poslanci, zvolení 19. října v doplňovacích volbách. Hlavním bodem 

jednání byla zpráva o socialistické výchově mladého pokolení a jeho 

přípravě pro život. Vyvolal rozsáhlou diskuzi, ve které vystoupili 

především pedagogičtí pracovníci a funkcionáři mládežnických 

organizací. 
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Oslavy VŘSR a 

Měsíce 

československo – 

sovětského 

přátelství 

 

5. listopadu v 16 hodin začaly zapálením fatry na Černém 

Vrchu v Horní Vsi oslavy 26. výročí Velké říjnové socialistické 

revoluce (VŘSR) a Měsíce československo-sovětského přátelství. 6. 

listopadu ve tři hodiny byly položeny věnce k památníku sovětských 

vojáků v městském parku a k jejich hrobům na obou chomutovských 

hřbitovech Tentýž den v 17.30 prošel městem lampiónový průvod, 

zakončený ohňostrojem na Kamencovém jezeře. Vyvrcholením oslav 

byla manifestace pracujících, svolaná na půl třetí odpoledne 

následujícího dne na chomutovském náměstí, po jejímž skončení byly 

položeny věnce k pomníku V. I. Lenina v městském parku. 8. listopadu 

se od 19 hodin konalo v kině Oko slavnostní zasedání městských 

orgánů na počest VŘSR, spojené s promítnutím sovětského filmu 

„Hořící sníh“. Organizační zabezpečení oslav projednala rada MěstNV 

5. a 26. října. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Plnění plánu za III. 

čtvrtletí 

 

Při kontrole plnění plánů hospodářských organizací, řízených 

národním výborem, konstatovala 23. listopadu rada MěstNV, že 

základní vývojové ukazatele plánu se vcelku daří plnit – s výjimkou 

městského bytového podniku. Přetrvávalo také nízké plnění plánu 

účelové investiční výstavby (za tři čtvrtě roku byl plán splněn zatím 

pouze z 54 %), zajišťované Městským stavebním podnikem. 

Z Realizačního programového plánu města Chomutova na rok 1973 

byly termínově ohroženy stavby městských lázní, hotelu u zimního 

stadionu, autoservisu Veřejných služeb města Chomutova, stavebního 

dvoru městského bytového podniku a opravy kaple sv. Kateřiny a 

kostela sv. Ignáce. 
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Potíže se stavbou 

nového autoservisu 

 

Projektový úkol na stavbu nového autoservisu byl zpracován již 

v roce 1967 (měl stát naproti benzínové pumpě u výpadovky na Prahu, 

ale z jeho výstavby sešlo). Stavba současné autoopravny začala 

v listopadu 1970 a měla být dokončena v prosinci 1973; současný stav 

rozestavěnosti a přístup generálního dodavatele ale neposkytovaly 

záruky ani pro dokončení stavby v roce 1974 a jako reálnější se jevil až 

rok 1975. I kdyby nová autoopravna  zahájila provoz v tomto roce, 

nebylo možné počítat s tím, že by se pro ní podařilo sehnat 

požadovaných šedesát pracovníků. 

 

 

 

 

 

Pneuservis 

 

 

 

Nová benzínová 

pumpa a prodejna 

Mototechny 

 

 

 

 

Stavba prodejního 

autoservisu před 

dokončením 

 

Určité pozitivní věci pro motoristy se Chomutově v minulých 

letech ale přece jenom podařilo udělat. V roce 1972 zahájil ve městě 

v Rokycanově ulici provoz pneuservis n. p. Barum a druhá benzínová 

pumpa výpadové silnice na Prahu naproti mlékárně. Zde ale hrozilo 

reálné nebezpečí, že do dvou nebo tří let zůstane zase ve městě pumpou 

jedinou, protože v tomto časovém horizontu se plánovalo uzavření 

druhé benzínové pumpy u zimního stadiónu kvůli komplexní přestavbě 

křižovatky. 19. listopadu byla na Palackého ulici otevřena nová 

prodejna Mototechny. Do finálního stádia také dospěla stavba 

prodejního autoservisu Mototechny na Spořické ulici, ve kterém měl 

být zahájen prodej automobilů v prvním čtvrtletí roku 1974. Tyto 

potěšující zprávy zazněly na zasedání rady MěstNV 21. prosince. 

 

 

 

 

 

 

Plán práce na rok 

1974 

 

 

23. listopadu rada MěstNV projednala (a 7. prosince pak 

schválila) plán práce nejvyšších orgánů chomutovského národního 

výboru na rok 1974 a rozhodla o tom, že bude v jednotlivých bodech 

ještě dopracován a poté předložen ke schválení lednovému plénu  

městského národního výboru. 
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Výstavba garáží 

v roce 1973 

 

V roce 1973 začala první etapa výstavby garáží na následujících 

staveništích: 

místo počet garáží 

ulice Beethovenova u hřibtova 55 

ulice Elišky Krásnohorské 2 
ulice Antonína Zápotockého 16 

Dolní ulice 3 

Spořická ulice 2 

ulice Na Moráni 2 

 

Doplnění žadatelů na stavbu těchto garáží pro zaplnění dosud 

volných míst schválila rada MěstNV 23. listopadu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zásobení 

vánočního trhu 

 

Od počátku prosince začaly být chomutovské obchody 

zásobovány vánočním zbožím a to většinou ve stejném nebo i 

zvýšeném množství než v loňském roce. Určitý nedostatek vykazovalo 

zásobení mandarinkami, kterých bylo dodáno o polovinu méně než 

pomerančů. Také česnek byl k dispozici pouze ve velmi omezeném 

množství. Z uzenářských výrobků byla plánována omezená dodávka 

šunkového salámu, aby byl dostatek vepřových kýt a šunky. Situační 

zprávu o předzásobení vánočního trhu projednala rada MěstNV 7. 

prosince. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Příprava zimní 

údržby komunikací 

a chodníků 

 

S vánočním obdobím úzce souvisí také organizace zimního 

úklidu a údržby v sezóně 1973-1974, kterou se rada MěstNV zabývala 

rovněž tentýž den. Technické služby města Chomutova vyčlenily pro 

údržbu vozovek a chodníků dva sypače, pět automobilových pluhů a 

pět traktorů s pluhem, jeden nakladač sněhu a osm nákladních aut. Pro 

posyp bylo připraveno čtyři sta tun chemických prostředků, 

dvaapadesát tun štěrkopísku a 428 krychlových metrů písku. S úklidem 

chodníků měl technickým službám pomáhat městský bytový podnik, 

který měl pro tento účel připravenou multikáru s posypovým zařízením 

a pluhem, traktor a malotraktor (oba rovněž s pluhy). 
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Začátek stavby 

podjezdu 

v Cihlářské ulici 

V prosinci byly zahájeny počáteční práce na stavbě podjezdu 

železniční tratě, jejíž násep od sebe odděloval Cihlářskou  ulici a 

křižovatkou ulic Škroupova, Čelakovského a Stromovka. Protože se 

jednalo o frektventovanou trasu Chomtuov – Most – Ústí nad Labem, 

byly v první fázi stavby během čtyř dnů vybudovány provizorní 

mostové pilíře, jež měly nést dvoukolejnou trať po celou dobu stavby. 

Podjez měl být dokončen v roce 1976. 

 

 

 

 

Dům politické 

výchovy v bývalém 

jezuitském 

semináři 

 

V budově bývalého semináře sv. Františka Xaverského, 

postavené na přelomu 16. a 17. století jako  součást jezuitského 

gymnasia, zahájil v prosinci činnost Dům politické výchovy - zařízení 

okresníno výboru KSČ pro ideologické doškolování komunistů i 

nečlenů strany. 

 

 

 

 

Zakončení Měsíce 

čs.-sov. přátelství 

 

 

12. prosince se od 19. hodin konalo v Závodním klubu VTŽ 

společné slavnostní zasedání okresních a městských orgánů v rámci 

ukončení Měsíce československo-sovětského přátelství. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zanedbané 

městské kroniky 

 

21. prosince věnovala rada MěstNV pozornost dochovanosti a 

stavu kronik města Chomutova. Až dosud zabezpečoval vedení kroniky 

organizační odbor národního výboru, od ledna 1974 měl převzít 

odpovědnost za vedení městské kroniky odbor školství a kultury. Při 

revizi dochovaných kronik bylo zjištěno, že kroniky z let 1945-1948 

chybí a není aní jisté, zda se kronika v těchto letech vedla. Z let 1949-

1960 byly kroniky dochovány ve svázané podobě, kroniky z let 1962-

1970 byly napsány v samostatných složkách, všechny v rukopise, 

některé v čistopise, ale nebyly svázány. V roce 1971-1973 nebyla 

kronika vedena, pro roky 1972 a 1973 ale existovaly podklady pro 

dodatečné zpracování. Do své smrti vedl městskou kroniku Jan 

Zábranský. 
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Sdružení rodíčů a 

přátel školy na 

chomutovských 

školách 

 

Na všech chomutovských školách (jedenácti základních, dvou 

zvláštních a dvanácti mateřských školách) působily výbory 

dobrovolných sdružení rodičů a přátel školy (SRPŠ). Mezi jejich úkoly 

patřilo mimo jiné poskytovat školám materiální pomoc obecně 

prospěšnými akcemi a finanční pomoc při zajišťování mimotřídních a 

mimoškolních akcí. Rada MěstNV se jejich činností a personálním 

složením seznámila 21. prosince. Její členové se pozastavili nad 

skutečností, že předsedy výborů SRPŠ na několika školách jsou osoby, 

vyloučené z KSČ a přijali usnesení, že tyto „kádrové otázky budou 

vyřešeny v rámci směrnic pro kádrovou práci“. 

 

 

 

 

Přemístění 

památníku  

Jiřího Dimitrova 

 

V závěru schůze rady MěstNV 21. prosince informoval 

místopředseda národního výboru Josef Suchý její členy o památníku 

Jiřího Dimitrova, který měl být při rekonstrukci městského parku 

přesunut na jiné místo. 
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Kronika města Chomutova 

1973 

(dodatečný zápis) 

 

Z archivních pramenů sestavil v roce 2011 Petr Rak. 

 

 


